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НАЦІОНАЛЬНИЙ ФАРМАЦЕВТИЧНИЙ УНІВЕРСИТЕТ ВІТАЄ СВОЇХ 
СТУДЕНТІВ З МІЖНАРОДНИМ ДНЕМ СТУДЕНТА

22 листопада поточного року у НФаУ відбулося святкування Міжнародного дня студента. Урочистості пройшли під гаслом «Студент НФаУ –  
це круто». Аудиторія №4 ледве вмістила всіх бажаючих, гості свята розмістилися не тільки на лавах за партами, а й на східцях, – до дверей було не проштов-
хнутися.

Привітати своїх студентів прийшли ректор НФаУ, професор В.П. Черних, проректори, декани, викладачі. Культурний центр підготував святковий 
концерт, у залі звучали привітання.

Урочистості пройшли грандіозно.
З нагоди «професійного» свята ректор НФаУ, професор В.П. Черних відзначив найкращих студентів.Грамоти отримали: 

ІІ курс 
Бабко Анастасія
Возна Ілона
Волтарніст Денис
Гриненко Уляна
Журенко Дмитро
Кос’яшникова Тетяна
Мегалінський 
                      Володимир
Носкова Юлія
Петровський Михайло
Рубан Олена
Сніжко Наталія
Христюк Марія
Яременко Максим

ІІІ курс
Алєксєєнко Олексій
Бурий Олексій
Головач Альона
Іванова Катерина
Калініна Юлія
Коваш Тетяна
Колодєзна Тетяна
Краснощок Андрій
Логоша Руслана
Майко Дар’я
Мартинюк Дар’я
Мига Михайло
Нечипоренко Наталя
Поліщук Ольга
Томаровська Людмила
Шептунова Ганна

IV курс 
Андрєєва Наталя 
Баранівська Анастасія 
Бевз Олена 
Білопільська Оксана 
Бубілєва Ліана 
Демченко Валентина 
Дмитренко Сергій
Змисля Марія 
Ігнатенко Марія
Кірдан Віталій 
Литкін Дмитро
Мазур Іван 
Мамай Анастасія 
Олійник Ольга 
Панков Микита
Пастухова Альона
Пилявська Юлія
Проценко Валерія
Ромащук Жанна
Сєдова Галина
Скитер Сніжана 
Смєлова Наталя
Сурікова Ірина 
Таран Катерина 
Теляпньова Оксана 
Хохлова Наталя 
Цикало Валентина 
Чіхладзе Катерина 
Шабан Любов 
Шапошнік Юлія 
Шаравара Микола
Шевченко Олександр

V курс
Астапова Надія
Воробйова Дар’я 
Гейдеріх Ганна 
Григорів Галина 

Дейко Роман 
Єрьоміна Ганна 
Ігнатова Олена 
Ковбатюк Мар’яна 
Комісаренко Микола 
Коновал Людмила 
Корєнєва Аліна 
Лавренко Інна 
Лисенко Марина 
Мигаль Артем 
Осьмачко Аліна 
Полуян Жанна 
Прокоф’єва Катерина 
Салтиш Катерина 
Сініцина Олена 
Собакарь Каріна 
Тимофєєв Максим 
Харіна Ольга 
Шелест Ольга 
Шовкова Оксана 
Шум Наталя

Студенти-
активіСти:

ІI курс
Андрюшкова Ліка
Артюшкевич Яна 
Ву Тхі Хау
Гаряга Аліна
Деркачова Марія
Добрянська Дар`я
Жбанков Роман
Компанієць Олеся
Кононова Ірина
Кузьович Наталя
Курило Марина
Куртій Анастасія
Кутова Вікторія
Лионг Тхі То Нга
Луніна Маргарита
Очередько Євген
Павлоцька Ірина
Політюк Катерина
Чан Тхі Тхуі Нга

ІІІ курс 
Авдєєв Анатолій
Водолазська Марія
Доброноженко Денис
Емірова Ельвіра
Камінська Оксана
Кондратюк Наталя
Коноваленко Ілона
Ловкайтес Ганна
Луценко Микита
Мельник Вероніка
Метковський Євген
Присіч Катерина
Ременюк Лілія
Смеречук Сергій
Толмачова Карина 
Шипоша Сергій

IV курс
Рубан Євген 

V курс
Атдаєв Костянтин 
Баглай Тетяна 
Байдулін Леонід
Блохівець Марина 
Іванча Ольга 

відмінники навчання
ФаРмаЦевтичнОГО ФакуЛЬтету

відмінники навчання
медикО-ФаРмаЦевтичнОГО

ФакуЛЬтету

Спеціальність 
«ЛабОРатОРна
діаГнОСтика»

ІІ курс
Білько Аліна
Кіршенбаум Олена

ІІІ курс
Горобець Ксенія
Підіпригора Наталя
Слободенюк Яна

IV курс
Козерчук Анна
Стаценко Любов
Тараненко Юлія
Цибульська
         Олександра

Спеціальність
«кЛінічна
ФаРмаЦія»

ІІ курс
Бондаренко Альона
Гослінська Олена

ІІІ курс
Портянка Марина
Юденко Інеса

IV курс
Бондаренко Дар’я
Литовченко Альона
Передерій Анастасія

V курс
Бондарчук Ірина
Васильєва Анастасія
Матіяш Ольга
Рибка Аліна
Робоча Анна

Спеціальність 
«технОЛОГія 
паРФумеРнО-
кОСметичних
заСОбів»

ІІ курс
Кульгейко Ірина

ІІІ курс
Дурегіна Ганна
Литовченко Аліна
Оголь Юлія
Томаєва Ірина

IV курс
Мельник Ірина
Новицька Вероніка

V курс
Крапівкіна Юлія
Обіщенко Анастасія
Піліпчук Руслан
Чала Анна

Студенти-
активіСти

Гуслєва Євгенія

відмінники навчання ФакуЛЬтету 
пРОмиСЛОвОЇ ФаРмаЦіЇ

Спеціальність  
«технОЛОГія
ФаРмаЦевтичних 
пРепаРатів»

ІІІ курс
Єльніков Андрій
Овчар Володар

IV курс
Кроленко Костянтин
Лобко Валентина
Нгуєн Тхі Кунг Чанг 
Петрусенко Руслана

V курс
Винник Інна
Нефьодова Лілія

Спеціальність 
«біОтехнОЛОГія»

ІV курс
Бабаєва Анастасія
Гусев Валерій
Зінченко Юлія

відмінники навчання ФакуЛЬтету 
екОнОміки та менедЖменту

Спеціальність
«екОнОміка 
підпРиємСтва»

ІІ курс
Нечитайло Наталя

ІІІ курс
Глюскіна Ганна

IV курс
Дуюн Дар’я
Рябова Ольга

Спеціальність  
«маРкетинГ»

III курс
Ніколаєва Юлія

Аушева Аліна
Кривошеєва Аліна

IV курс
Безкровний Олександр

Спеціальність 
«менедЖмент»

ІІ курс
Бакланова Руслана

ІІІ курс
Кущенко Анжела
Хачатрян Альона

IV курс
Шпінь Ольга

активіСти куЛЬтуРнОГО ЦентРу нФау

Третякова Катерина
Гунько Інна
Сушкова Анна
Чала Анна
Ілюшик Ксенія
Косьненко Анастасія
Казимов Артем
Сєдова Галина
Креветченко Анастасія
Соловйова Варвара
Нікольська Уляна
Шишкова Дар'я

Очередько Людмила
Нерод Ксенія
Лахва Дар'я
Бакланова Руслана
Погосова Поліна
Хімій Роман
Дубина Денис
Кібиш Інна
Снегирьова Дар'я
Юдичева Діана
Мішель Токелі 
                  Біленко

ОтЛичники ФакуЛЬтета
пО пОдГОтОвке инОСтРанных

ГРаЖдан

ІІ курс
Абдельхалим Ахмед
Адедойин Мари
Аль-Заммади Нур 
                     Зухаир
Екпо Бассей Оливе
Оробия Памела

ІІІ курс
Акэлугэрицэ Ирина
Алмохсен Каррар Али
Баракат Варде
Баят Самане
Вако Самюель
                         Джордан
Джабо Ремон Слива

Сауини Иссам
Суваед Заид Али Абд
Хассан Махмуд
Хобта Мария
Чан Тхи Минь Чанг
Шбани Идрисси 
         Мохамед Амин

IV курс
Калу Кхуквума
                         Диксон
Королева Екатерина
Рашид Амнех
Фаюми Хуссам
                      Аль Дин
Шукаир Фатима

15–17 листопада у Києві проходила 
Міжнародна виставка «Освіта та кар’єра-2012», в 
її рамках відбулася виставка «Освіта за кордоном». 
Організаторами заходів виступили Міністерство 
освіти і науки, молоді та спорту України, 
Академія педагогічних наук України і Товари-
ство «Знання» України. Виставка була присвячена 
Міжнародному дню студентів.

У роботі 
виставки взя-
ли участь 78 ви-
щих навчальних 
закладів України 
( у н і в е р с и т е т и , 
академії, інсти-
тути), 10 навчаль-
них курсів різних 
напрямків, 26 між- 
н а р о д н и х 
організацій та 
освітніх агенцій, 
8 видавництв, 
15 професійно-

технічних навчальних закладів, 49 іноземних ви-
щих навчальних закладів із США, Великобританії, 
Австралії, Туреччини, Польщі, Литви, Кіпру, 
Швейцарії, Греції, Канади, Німеччини, Росії, 
Угорщини, Мальти, Болгарії, а також Німецький 
культурний центр — Гете-Інститут у Києві, 
Ізраїльський культурний центр при посольстві Дер-
жави Ізраїль в Україні, Французький культурний 
центр, Українсько-польський центр академічних 
обмінів та інші організації та установи. 

Національний фармацевтичний університет 
представив на 
виставці нові 
наукові і навчально-
методичні ви-
дання, розроб-
ки оригінальних 
лікарських пре-
паратів вчених на-
шого університету. 

За резуль-
татами роботи 
виставки Націо- 
нальний фармацев-
тичний університет 
відзначений Гран-
прі у номінації «Інноваційний розвиток освіти та 
підготовка науково-педагогічних кадрів». Ректор 
Валентин Петрович Черних отримав Почесну 
відзнаку за багаторічну інноваційну педагогічну 
діяльність з модернізації освіти України.

Науковий відділ НФаУ

Мельник Аліна 
Мінакова Дар'я 
Наймановська
                 Катерина 
Накитняк Дмитро 

Ніконова Світлана 
Романенко Євген 
Упир Тарас 
Хомич Микола

 НАшІ 
НАГОРОДИ

Студент — це звучить гордо!



2 мОЛОдіСтЬ ФаРмаЦіЇ

Готуючись до ювілею студентських буді-
вельних загонів, співробітники Музею історії 
фармації України Національного фармацевтич-
ного університету звернулися до викладачів та 
співробітників університету із проханням про на-
писання спогадів щодо їхньої участі в діяльності 
загонів. Сьогодні ми пропонуємо до вашої ува-
ги спогади командира одного з перших будзагонів 
Харківського фармацевтичного інституту — док-
тора фармацевтичних наук, професора кафедри 
аптечної технології ліків, академіка Академії наук 
технічної кібернетики В.І. Чуєшова. 

У 1966 році під керівництвом В.І. Чуєшова сту-
дентський будівельний загін у складі 50 студентів 
працював у селищі Надці Тюменської області.

Студент Харківського фармацевтично-
го інституту в 1965–1970 роках, я брав участь у 
студентському будівельному русі починаючи з 
1966-го. Був командиром будівельного загону 
«Таймир» в селищі Надці Тобольського райо-
ну Тюменської області. В обов’язки команди-
ра загону входили, насамперед, організаційні 
питання, які стосувалися планування та вико-
нання робіт, організації харчування. Крім того, 
необхідно було стежити за дисципліною і вико-
нанням правил розпорядку дня і відпочинку. У 
загоні, окрім студентів Харківського фармацев-
тичного інституту, були також учні Кооператив-
ного технікуму та «складні» підлітки для пере-
виховання.

Студентський будівельний загін з Харко-
ва відразу прибув до Тобольська Тюменської 
області. Далі на вантажівках поїхали в селище 
Надці, а щоб дістатися до місця розташування 
табору, необхідно було на катері переправитися 
через річку Іртиш.

… Жили в наметах по двадцять чоловік. 
У кожному наметі призначався черговий. До 
його обов’язків входило стежити за чистотою, 
наприклад, підмести доріжки, і за порядком, 
щоб кожен прибрав своє ліжко. Іноді в табір 
приїжджали представники Регіонального штабу 
з Тобольська, в основному, це були відмінники 
навчання з Харківського авіаційного інституту, 
які перевіряли умови життя студентів.

Робочий день починався дуже рано. Загін 
шикувався, робили перекличку і піднімали пра-
пор у таборі. Після сніданку займали місця у 
вантажівці, узявши необхідне обладнання для 
роботи в тайзі і вирушали.

У таборі залишалися тільки три кухарки 
(Екба Людмила, Тетаова Ельза і Анісімова Віра), 
які готували обід, та двоє чергових, котрі допо-

магали розтопити грубки, принести воду.
… Працювали бригади з сьомої ранку до 

восьмої вечора на звалюванні лісу. У тайзі роби-
ли просіку. Спочатку валили вікові сосни. Далі 
обрубували гілки, які складали на купу, а коли 
вони висихали — спалювали. Деякі студенти з 
бригади заміряли необхідну довжину для роз-
пилювання, а інші отримані колоди вантажили 
і вивозили на машинах. Виходила порожня сму-
га для прокладання залізничних колій або ліній 
електропередач.

Обід привозили в тайгу на вантажівках. В 
цей час студенти мали змогу перепочити. Лікар 
Тоня, яка була студенткою Харківського ме-
дичного інституту, запитувала про самопочуття 
працівників.

Поверталися в табір у пізню годину. Далі 
вечеря, шикування та опускання прапора перед 
сном.

Після повернення до Харкова писали звіт 
про виконану роботу, який передавали в комітет 
комсомолу. Там нараховувалася зароблена сума 
грошей, з якої частину направляли до Фонду до-
помоги.

Підготувала Марина Григор'єва,
директор Музею історії фармації

До ІсторІї стуДентських буДІвельних загонІв харкІвського
фармацевтичного Інституту

5-6 грудня 2012 року в Національному 
фармацевтичному університеті відбувся І 
етап Всеукраїнської студентської олімпіади за 
спеціальністю «Фармація».

56 кращих студентів 4 курсу фармацевтич-
ного факультету показали високий рівень знань та 
практичних навичок у теоретичному та практич-
ному етапах.

пеРемОЖЦями ОЛімпіади 
в заГаЛЬнОму заЛіку СтаЛи:
Змисля Марія (1 гр.) І місце
Кірдан Віталій (10 гр.) ІІ місце
Шапошник Юлія (12 гр.) ІІІ місце
Тєляпньова Оксана (19 гр.) ІІІ місце

Також в ході олімпіади журі визначало 
переможців з окремих дисциплін. Ними стали:

з дисципліни «аптечна технологія ліків»:
Крюкова Анна (4 гр.) І місце
Смєлова Наталя (20 гр.) ІІ місце
Скитер Сніжана (17 гр.) ІІІ місце
Біленко Галина (16 гр.) ІІІ місце

з дисципліни «заводська технологія ліків»:
Кірдан Віталій (10 гр.) І місце
Бевз Олена (4 гр.) ІІ місце
Шабан Любов (13 гр.) ІІІ місце

когДа Профессор бЫл стуДентом

МОМЕНТЫ ЮНОСТИ

Имена профессоров Национального фарма-
цевтического университета на слуху у любого сту-
дента. За многими из них «стоят» серьезные на-
учные школы, а некоторые олицетворяют собой 
целые эпохи и направления отрасли. Пожалуй, 
каждый студент старших курсов может охарак-
теризовать этих людей как преподавателей. Но, 
в действительности, много ли мы о них знаем? С 
чего начиналось их восхождение к вершинам нау-
ки? Как проявили они себя в студенческой жиз-
ни? Были прилежными и усидчивыми? А может, 
не очень? 

Интересно? Тогда читайте дальше.

На этот раз о студенческих годах и связан-
ных с ними воспоминаниях мы расспросили про-
фессора кафедры ботаники Анатолия Гаврилови-
ча Сербина. 

Закончив в 1960 году школу, наш будущий 
профессор не особенно долго раздумывал над вы-
бором дальнейшего жизненного пути. Он уже не-
сколько лет готовился к поступлению в институт, 
нарабатывая столь важный тогда колхозный стаж. 
Параллельно, как и многие молодые люди того 
времени, мечтал о службе в Военно-морском фло-
те. Но родители, под впечатлением от рассказов 
друзей семьи, закончивших фармацевтический 
институт и работавших в аптечных учреждениях, 
настояли на поступлении сына именно в это вуз. 

И вот, оказавшись на первом курсе, Ана-
толий Гаврилович (тогда, конечно, просто Толя) 
практически сразу  «вкусил» все прелести веселой 
студенческой жизни. Ему повезло – курс набрался 
очень дружный и доброжелательный. В самом на-
чале учебного года студентов отправили на сель-
скохозяйственные работы в Луганскую область. 
Там ребята трудились на виноградных плантациях 
в самый сезон сборки урожая. Ну а молодое вино 
плюс шумная компания молодых людей… Как вы 
понимаете, все способствует веселью. В общем-
то, как признался нам Анатолий Гаврилович, 

остальные годы учебы, вплоть до окончания аспи-
рантуры, проходили не менее весело. 

Отдельно Анатолий Гаврилович поделился 
воспоминаниями о студенческих праздниках. Так, 
например, на майские, перед демонстрациями, 
все друзья-студенты традиционно собирались в 
общежитии по улице Чернышевской, 80, совсем 
рядом с парком имени Горького (сейчас этого об-
щежития нет). И уже после совместного завтрака 
отправлялись на парады и демонстрации (кстати, 
наш герой на каждой из них выступал в составе 
коллектива духового оркестра). А вот после де-
монстраций отправлялись на природу. Когда-то, 
вспоминает Анатолий Гаврилович, в ледяной воде 
ловили раков в реке Волчья...

Главное, что получил за годы учебы Анато-
лий Гаврилович, как он сам нам признался, – это 
не только и не столько знания, а, прежде всего, 
хорошие друзья, которые поддерживают отно-
шения до сих пор, спустя более чем сорок лет 
после окончания института. Видимо, потому ны-
нешним студентам нынешний профессор желает 
быть дружными, поддерживать во всем друг друга, 
стремиться к знаниям.  

В завершение нашего разговора, Анатолий 
Гаврилович процитировал Барака Обаму: «Любое 
государство держится на трех китах: это образова-
ние, технологии и энергия. И без любого из этих 
составляющих даже самое мощное государство 
перестанет существовать». Так что в ваших руках, 
дорогие студенты и, возможно, будущие препода-
ватели, находится будущее нашей страны. 

Дарья Лобанова

ВІТАЄМО ПЕРЕМОЖЦІВ 
СТУДЕНТСЬКОЇ ОЛІМПІАДИ

з дисципліни «Організація та економіка 
фармації»:
Змисля Марія (1 гр.) І місце
Тєляпньова Оксана (19 гр.) ІІ місце
Біленко Галина (16 гр.) ІІ місце
Пилявська Юлія (14 гр.) ІІІ місце

з дисципліни «Фармацевтична хімія»:
Тєляпньова Оксана (19 гр.) І місце
Смєлова Наталя (20 гр.) ІІ місце
Кірдан Віталій (10 гр.) ІІІ місце

з дисципліни «Фармакогнозія»:
Ромащук Жанна (18 гр.) І місце
Кірдан Віталій (10 гр.) І місце
Шапошник Юлія (12 гр.) ІІ місце
Змисля Марія (1 гр.) ІІІ місце

з дисципліни «Фармакологія»:
Шаравара Микола (9 гр.) І місце
Тєляпньова Оксана (19 гр.) ІІ місце
Змисля Марія (1 гр.) ІІ місце
Кірдан Віталій (10 гр.) ІІІ місце

Переможці І етапу візьмуть участь у ІІ етапі 
Всеукраїнської студентської олімпіади, де бу-
дуть представлені усі фармацевтичні факультети 
України. Олімпіада пройде у Запорізькому дер-
жавному медичному університеті. 

Оргкомітет

ПРОФЕСОР В.І. ЧУЄшОВ —  
КОМАНДИР бУДІВЕЛЬНОГО ЗАГОНУ

отДел меЖДунароДнЫх отноШениЙ сообЩает

26 октября –  
8 ноября замести-
тель декана фа-
культета по подго-
товке иностранных 
граждан доцент 
З.И. Коваленко в 
рамках выездной 
работы приемной 
комиссии посетила 
Республику Мали.

Приглашаю-
щей стороной, не-
п р а в и т е л ь с т в е н -
ной организацией 

«ONG-ANED», при содействии которой в июле 
2011 года состоялся профориентационный визит 
З.И. Коваленко в Нигерию, были организова-
ны встречи с выпускниками школ, желающими 
обучаться в Национальном фармацевтическом 
университете, а также с выпускниками НФаУ 
разных лет. 

З.И. Коваленко имела возможность озна-
комиться с фармацевтической сетью города Ба-
мако, посетила ряд ведущих аптек города. В ходе 
визита состоялось знакомство с администрацией 
Университета техники, технологии и медицины, 
был организован прием в Министерстве высше-
го и среднего образования Республики Мали. 
Заместитель декана дала интервью в рамках 
телепрограммы «Journal» на одном из местных 
телеканалов.

***
9 ноября официальная делегация НФаУ в со-

ставе ректора профессора В.П. Черных и прорек-
тора по международным связям профессора С.Б. 
Попова посетила Посольство Украины в Тунисе. 

Во время встречи с Чрезвычайным и пол-
номочным Послом Украины в Тунисе госпо-
дином В.А. Рылачем и консулом Посольства 
господином Н.Н. Собко обсуждались вопросы 
сотрудничества и содействия со стороны По-
сольства в получении виз гражданами Туниса с 
целью обучения в Национальном фармацевти-
ческом университете.  

Это уже не первая встреча представителей 
университета с сотрудниками Посольства. Три 
года назад профессор С.Б. Попов посетил По-
сольство для установления дружеских взаимо-
отношений с целью проведения профориента-
ционной работы «на местах» и для привлечения 
тунисской молодежи на обучение, знакомства 
с фармацевтическими факультетами высших 
учебных заведений Туниса.

ВІТАЄМО
Олексія Андріяненкова, голову Ради молодих 

вчених НФаУ, з призначенням на посаду Радника 
Голови Міжнародної Асоціації студентів-медиків 

(International Association of Medical Students 
(IAMS) Казахського національного медичного 

університету ім. С.Д. Асфендіярова.
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Нещодавно мені випало взяти участь у мо-
лодіжному проекті в Грузії під назвою «Youth and 
creativity in conflict transformation». Такого плану 
заходи проводяться у рамках європейської спіль-
ноти для молодіжного обміну знаннями, культу-
рою і творчим потенціалом.

За два тижні участі у цьому проекті ми мали 
можливість познайомитися та заприятелювати 
з учасниками — представниками різних країн: 
Грузії, Азербайджану, Вірменії, України, Естонії, 
Німеччини, Італії. Щодня працювали з тренером, 
який розповідав нам про виникнення конфліктів, 
їх аналіз та вирішення, а ми, зі свого боку, допо-
магали, розкриваючи власний творчий потенціал 
у різних вправах і завданнях, пропонували свої 
енергоджайзери (активні ігри).

Учасники проекту мали нагоду ознайомити-
ся з традиціями Грузії, відвідати знамениті міста 
Зугдіді, Батумі, Тбілісі та можливість зустрітися 
з представниками місії спостерігачів ЄС в Грузії 
(EUMM), які цілодобово патрулюють територію, 
що межує з районами Абхазії і Південної Осетії 
(до речі, цей конфлікт ми детально розглянули 
на заняттях). У Зугдіді ми відвідали організацію 
«Artinati», яка допомагає соціально незахищеним 

верствам населення та займається міжнародним 
обміном волонтерів.

Будь-який обмін, що реалізується завдяки 
ЄС, має на меті надати неформальне навчання 
із використанням нестандартних прийомів і ме-
тодик. Завершуває проект висновок — продукт 
спільної діяльності та творчої реалізації здібностей 
учасників! Це можуть бути різноманітні медіапро-
екти чи hand-make, робота Forum Theatre (вільно-
го театру), де актори — учасники проекту інсце-
нують соціальні проблеми суспільства, а глядачі 
(знов-таки учасники проекту) змінюють хід подій 
цих ситуацій для подальшого їх вирішення.

Учасники проекту, в якому я брала участь, 
створили декілька відеоробіт, презентацій і листі-
вок, блог з фотонаписами за темою: конфлікти та 
їх трансформація у творчості за допомогою молоді, 
а також підготували тематичні плакати (їх ви мо-
жете побачити на фото). 

Хочу наголосити, що такого роду проекти 
дають можливість молоді вдосконалювати англій-
ську, пізнавати культуру інших країн та вчитися 
працювати у команді.

Марія Ігнатенко, 
студентка IV курсу спеціальності  «Фармація»

Началась сессия. Мы, студенты пятого 
курса, раскрываем свои зачетные книжки уже 
на 9-м семестре. И пролистываем заполненные 
страницы, за которыми — лекции, лабораторные 
и практические занятия, семинары и конфе-
ренции, самостоятельные работы и модульные 
контроли — весь наш с преподавателями 
совместный труд на пути приобретения знаний и 
профессионального становления. 

Сейчас, после практики, мы уже хорошо 
знакомы с работой провизора и аптеки, многие 
ребята совмещают работу с учебой, а ведь не так 
давно мы только перешли на третий курс и на-
чали изучать специальные дисциплины. 

Для нашей группы тот учебный год начался 
с нового предмета — аптечной технологии ле-
карств. Халаты, шапочки и бахилы, аудитория, 
как настоящая ассистентская в аптеке, и мы зна-
комимся с Валентиной Николаевной Чушенко 
— доцентом кафедры технологии лекарств — на-
шим преподавателем и куратором. 

Интересным и сложным представля-
лось нам тогда изготовление экстемпоральной 
рецептуры, которое мы начали осваивать.

Взвешивание на ручных и тарирных весах, 
измельчение и смешивание ингредиентов, отме-
ривание жидкостей, эмульгирование, стабили-
зация, дозирование, упаковка — каждому этапу 
технологии различных лекарственных форм тер-
пеливо и обстоятельно учит нас Валентина Ни-
колаевна. 

А через полгода после первых собственно-
ручно приготовленных порошков мы уже научи-
лись готовить микстуры, суспензии и эмульсии, 
настои и отвары.  

Второй семестр оказался еще интереснее 
— тут и мази, и суппозитории, и стерильные 
лекарственные формы, и даже пилюли! Все это 

мы делали своими руками, каждый — по ин-
дивидуальному рецепту. Занятия были всегда 
интересными и запоминающимися.

Кроме того, именно с Валентиной Никола-
евной мы впервые побывали в театре имени Т.Г. 
Шевченко и с тех пор любим и с удовольствием 
посещаем театры Харькова.

Валентина Николаевна всегда относится к 
нам с пониманием и поддержкой, интересуется 
нашими успехами и студенческой жизнью. Сей-
час тоже всегда находит время для нас — чтобы 
выслушать и помочь советом. 

Мы благодарны Валентине Николаевне 
не только за полученные знания, но и за то, что 
аптечная технология лекарств стала для нас од-
ним из самых любимых предметов, а в будущем 
станет для тех, кто выберет работу провизора-
технолога, и частью любимой профессии.

Галина Григорив,
студентка V курса специальности «Фармация» 

Наша держава належить до 
країн з високою поширеністю 
паління, посідаючи 17 місце 
в списку країн-«лідерів» за 
кількістю курців. Крім того, 
Україна — «срібний призер» у 
ще одній номінації — за кіль-
кістю викурених цигарок на 

одного громадянина: на кожного українця припа-
дає понад 2500 цигарок щороку, тобто майже 7 що-
денно. Сьогодні палить кожен другий українець і 
кожна п’ята українка. Серед молоді — 45 % юнаків 
і 35 % дівчат. За статистичними даними, в Україні 
15,5 мільйонів курців, що складає понад третину 
всього працездатного населення країни, і щорічно 
кількість викурених цигарок зростає, так само як і 
кількість курців: щорічно до їх числа долучаються 
не менш ніж 100 000 українців. 

Кожен четвертий підліток в Україні випалює першу 
цигарку у віці 10 років.  Україна є другою країною  

у світі (після Чилі), де у віці 13–15 років палять по-
над 30 % юнаків і дівчат.

Усі форми вживання тютюну, включаючи 
паління сигарет, сигар, трубок, жувального або 
нюхального тютюну значно збільшують рівень 
захворюваності серцево-судинної системи і зу-
мовленою цим передчасної смертності. Так, ко-
ронарна хвороба серця, артеріальна гіпертензія, 
облітеруючий ендартеріїт та їхні наслідки 
(інфаркт міокарда, інсульт, застійна серцева 
недостатність) у завзятих курців спостерігається 
в 3–4 рази частіше, ніж рак легень. Більше 80 % 
хворих, що страждають хронічними захворю-
ваннями шлунка та дванадцятипалої кишки, 
є курцями. Численні дослідження дозволя-
ють «зв'язати» паління з багатьма формами 
злоякісних новоутворень та проблемами репро-
дуктивного здоров'я.

Слід підкреслити, що в Україні 
зареєстровано найвищі серед країн Європи 
показники серцево-судинних захворювань 
та коронарної хвороби серця. Показово, але 
означені показники спостерігаються саме в 
молодших вікових категоріях, досягаючи в 
них трьох-, семикратного збільшення. Так, 
смертність від серцево-судинних захворювань у 
чоловіків 37–47 років в Україні є чи не найви-
щою у світі, у 4–5 разів перевищуючи аналогічні 
показники у більшості розвинених країн.

Паління і здоров’я — речі несумісні! 
Заборона паління в громадських місцях 

є одним із першочергових заходів, визначених 
Рамковою конвенцією Всесвітньої організації 
охорони здоров'я з боротьби з  тютюном, які 
мають сприяти подоланню тютюнової пандемії  
і зниженню шкідливого впливу тютюнопаління 
на здоров'я населення.

Конвенцію підписали 172 країни, зо-
крема й Україна, і вже 31 з них ввела заборону 

паління. Щороку до цього списку приєднуються 
2–3 країни. Першою державою у світі, яка ввела 
повну заборону паління в громадських місцях, 
стала Ірландія — у 2004 році там набув чинності 
відповідний закон. Нині його підтримує 95 % на-
селення країни.

Закон про заборону паління у громадських 
місцях, який набув чинності 14 грудня поточно-
го року, визначає низку громадських місць, де 
заборонено паління тютюнових виробів, елек-
тронних сигарет і кальянів. за паління в недозво-
лених місцях встановлено штраф у розмірі від 1 до 
10 тисяч гривень. 

Згідно з новим законом палити не можна:
■ у закритих приміщеннях місць
громадського харчування (зараз не менше
50% площі відводиться для залів з курцями);
■ у приміщеннях закладів культури (зараз
дозволено в спеціально відведених для цього
місцях); 
■ у приміщеннях закритих спортивних споруд
(зараз дозволено в спеціально відведених для
цього місцях); 
■ у ліфтах і таксофонах; 
■ в установах охорони здоров'я; 
■ у навчальних та освітньо-виховних
закладах; 
■ на дитячих майданчиках; 
■ на спортивних майданчиках, стадіонах; 
■ у під'їздах житлових будинків;
■ у підземних переходах; 
■ у громадському транспорті (включаючи 
транспорт міжнародного сполучення).

Випусникам шкіл сьогодні дуже важко зорієн-
туватися у виборі ВНЗ, факультету, спеціальності. 

Якщо театр починається з гардеробу, то ви-
щий навчальний заклад — з Дня відкритих дверей. 
Саме після цього більшість абітурієнтів прийма-
ють остаточне рішення: чи пов'язати з обраним 
університетом чи інститутом своє життя? День 
відкритих дверей — це особлива, унікальна нагода 
потрапити на екскурсію до нового світу, який абі-
турієнт згодом обере як свою alma mater. 

Вже першокурсниця, у якості стороннього 
спостерігача, я відвідала 3 листопада День від-
критих дверей Національного фармацевтичного 
університету. 

Проводив захід відповідальний секретар 
приймальної комісії НФаУ доцент С.В. Пого-
рєлов. Він представив присутнім проректорів, 
деканів, закцентував увагу гостей на важливих 
моментах вступної кампанії 2013 року, відповів 
на запитання. Батьків та майбутніх абітурієнтів 
цікавили статус ВНЗ, вступні випробування, кон-
курс та прохідний бал, пільги, підготовчі курси, 
побутові умови, зокрема, наявність гуртожитків 
та можливість поселення до них, перспективи, які 
дає наш університет та конкретна спеціальність…

Увазі присутніх пропонувалася відеопре-
зентація аудиторій університету та коледжу, ла-
бораторій та кімнат наших гуртожитків. Кожен 
майбутній абітурієнт отримував буклети, листівки 
та газету «Молодість фармації» з детальною інфор-
мацією. Для бажаючих провели екскурсії Музеєм 
історії фармації та хімічними кафедрами. 

Абітурієнти та батьки майбутніх студентів по-
ділилися враженнями про День відкритих дверей:

— Яке враження склалося у вас про наш уні-
верситет? Чи можете зауважити якісь недоліки?

— Враження — найкращі, — відповіла схви-
льована мати. — Мені надзвичайно сподобалось, 
як мамі дитини, що бажає навчатися фармацев-
тичній спеціальності. Щодо недоліків… Можу 
сказати лише одне: мало бюджетних місць, але та 
ціна, яку нам пропонують, виправдовує себе.

— Чи визначилися ви, куди хочете вступити?
— Так, — рішуче відповіли вже інші батьки. 

— У НФаУ, на фармацію. І нам, і сину тут дуже 
сподобалося. Для нас вчитися буде трохи дорого, 
але ж платити можна не одразу за цілий рік, а й по-
місячно, посеместрово. 

— Зорієнтувалися ви куди бажаєте вступати? 
Чи є якісь сумніви?

— Так, визначився, — відповів майбутній 
абітурієнт. — Сумніви, звичайно, завжди є, але все 
ж таки я хочу вступити сюди. Я дуже вражений ау-
діторіями органічної та токсикологічної хімії.Тут я 
зрозумів, що це — саме те, чого я бажаю.

Залишається сподіватися, що цей вибір не 
просто правильний, а ще й остаточний.

Богдана Малай,
студентка І курсу спеціальності «Фармація»

Крім спеціально відведених для 
цього місць, паління також забороне-
но у приміщеннях підприємств, установ та 
організацій усіх форм власності; у приміщеннях 
готелів та аналогічних засобів розміщення 
громадян; у приміщеннях гуртожитків;  
в аеропортах і на вокзалах.

Регулярне вживання нікотину викликає 
тютюнову залежність. Паління тютюну завдає 
значної шкоди здоров'ю курців та оточуючих їх 
людей, що не палять. Метою заборони паління 
є насамперед захист некурців від пасивного 
паління. 

Під пасивним палінням слід розуміти вди-
хання повітря, забрудненого димом високої 
концентрації, людиною, котра не палить. Це і є 
так звані курці пасивні, бо вони змушені вдихати 
тютюновий дим проти волі. Пасивне паління не 
менш шкідливе і також спричиняє розвиток за-
хворювань, властивих активним курцям.

Запалена цигар-
ка — джерело димового 
потоку, що діє на ото-
чення, змушене вдиха-
ти ці шкідливі речови-
ни. Пасивний курець, 
перебуваючи в одному 
приміщенні з актив-
ними курцями протя-
гом 1 години, вдихає 
таку дозу газоподібних 
складових тютюнового 
диму, що дорівнює ви-

палюванню половини цигарки!
Паління є не лише особистою проблемою 

кожної людини, але й гострою соціальною про-
блемою, з якою пов'язане майбутнє людства. 

варто замислитися…

При підготовці публікації використані 
матеріали Д. Зербіно, Т. Соломенчук, В. Скибчик 
(Інститут клінічної патології Львівського дер-
жавного медичного університету імені Данила Га-
лицького).

Наталя Бобровська,
юрисконсульт НФаУ

ПРИВІТ УСІМ:)!

Протягом 30 років курець випалює приблизно
20 000 цигарок, або 160 кг тютюну, поглинаючи

в середньому 800 г нікотину. 
Виявляється, якщо людина випалює протягом дня 
пачку цигарок, то скорочує тривалість власного 

життя на 5 з половиною років.
Серце курця робить на добу на 15 тисяч скорочень 
більше, а живлення організму киснем та іншими 

необхідними речовинами відбувається гірше.

Відомо, що тривалість часового інтервалу
від моменту збільшення поширеності паління

серед молодих людей до появи у них перших ознак
серцево-судинних захворювань та їхніх наслідків 

становить кілька десятиліть.
Це дозволяє припустити подальше погіршення
епідеміологічної ситуації стосовно зазначених

хвороб у нашій країні.

Близько 300 компонентів тютюнового диму
є біологічними отрутами, а 40 — канцерогенами.

Серед основних компонентів кожної випаленої
цигарки всім відомий нікотин (1,8 мкг/на 1 цигар-

ку), оксид вуглецю  (13 мкг/на 1 цигарку), цианістий 
водень (240 мкг/на 1 цигарку), ізопрен (582 мкг/на 1 

цигарку), ацетон (587 мкг/на 1 цигарку), фенол
(86,4 мкг/на 1 цигарку).

У разі випалювання 20 г тютюну в організмі
залишається понад 1 г тютюнового дьогтю. 
Навіть найдосконаліші фільтри затримують
не більше 20% речовин, що містяться в димі. 

Паління викликає 6 % смертей у світі.
Щорічно від паління помирає 3 мільйони людей.
Загальна маса недопалків на планеті за 1 рік 

становить 2 520 000 тонн.
Кожна десята смерть у світі спричинена вживан-

ням тютюнових виробів.

16 ГРУДНя В УКРАЇНІ НАбУВ ЧИННОСТІ 
НОВИЙ ЗАКОН щОДО ЗАбОРОНИ ПАЛІННя В ГРОМАДСЬКИХ МІСЦяХ

МОЙ ЛЮбИМЫЙ ПРЕПОДАВАТЕЛЬ

НЕ ПРОбЛЕМА ВИбОРУ



Студенти взяли участь у покладанні квітів 
до могили філософа та урочистій літургії. Над-
звичайне враження справила на учасників заходу 
акція «Збережемо вертоград Сковороди». У 2010 
році наші студенти висаджували жолуді, цього 
року – 290 молодих дубків на честь ювілею Сково-
роди. Для студентів університету була проведена 
цікава екскурсію музеєм видатного українського 
філософа.

У поточному році ботанічний сад Національ-
ного фармацевтичного університету святкує своє 
20-ліття. З проханням розповісти про етапи станов-
лення та поділитися планами на майбутнє ми звер-
нулися до директора Василя Степановича Пєтухова.

– Площа ботанічного саду становить 7,7 га. – 
Починає розповідь В.С. Пєтухов. – 20 років тому  
ця територія мала вигляд пустелі, де практично не 
було рослинності, височіли лише корпуси фарма-
цевтичного інституту. Поодиноко зростали топо-
лі, кілька берізок перед фасадом та ще декілька 
дерев маслинки сріблястої, яка добре почуваєть-
ся на цих пісках. З трав’янистих — лише комиші, 
мати-й-мачуха та деякі низинні рослини.

Ініціаторами створення ботанічного саду 
були ректор НФаУ В. П. Черних, завідувачі ка-
федр фармакогнозії та ботаніки професори  
В.М. Ковальов, А.Г. Сербін, а також кандидат сіль-
скогосподарських наук А.Т. Володарська, яка на-
далі очолила ботанічний сад. А.Т. Володарською, 
провідним спеціалістом М.Ф. Сулій, спеціалістом  
І.П. Носковим був розроблений проект розмі-
щення рослин ботанічного саду. Одразу розпоча-
лося будівництво та створення композиційних та 
флористичних колекцій лікарських, екзотичних 
та декоративних рослин.

Поряд із виконанням навчально-практичних 
завдань ботанічний сад оздоровлює навколишнє 
середовище за рахунок озеленення території та 
навчально-адміністративних корпусів, створює 
умови для емоційно-психологічного розванта-
ження.

— Ботанічний сад сьогодні — це більш ніж 
1600 дерев та біля 1900 чагарників, зелені газо-
ни, безліч однорічних та багаторічних квітів, що 
прикрашають території корпусів нашого універ-
ситету на Блюхера, 4, Мельникова, 12, Невсько-
го,18, Пушкінській, 27, Пушкінській, 53, площі 
Повстання, 17. Це навчальні флористичні колек-

ції фармакопейної (200 видів) та систематичної 
(близько 100 видів) ділянок, створених з метою 
проведення практичних занять, оволодіння на-
вичками вирощування та догляду за рослинами  
та проведення наукових досліджень.

Та, насамперед, звісно, це — колектив співро-
бітників ботанічного саду, завдяки наполегливій 
праці яких існує та розвивається сад. Вони постій-
но проводять роботи з естетичного оформлення 
кімнатними рослинами приміщень НФаУ, а та-
кож фойє та аудиторій під час проведення семі-
нарів, конференцій, виставок, днів відкритих две-
рей, проводять ознайомчі екскурсії ботанічним 
садом та навчально-виробничу практику для сту-
дентів коледжу, кафедр ботаніки та фармакогнозії 
НФаУ. Особливі слова подяки хочеться сказати 
провідним спеціалістам М.Ф. Сулій, Ю.С. Каль-
ченко, техніку О.В. Козакевич.

— За 15 років зроблено чимало, але планів — 
ще більше, — веде далі директор, — ботанічному 
саду потрібна оранжерея для розміщення великої 
колекції папороті, яка зараз перебуває у незручних 
умовах, для розширення асортименту кімнатних 
лікарських, а також тропічних рослин. Наразі бу-
дується теплиця для розмноження багаторічних та 
вирощування розсади однорічних квітів для озе-
ленення територій. Бажано б поновити технічну 
базу, придбати новий трактор. Але нестача коштів 
поки що не дає можливості виконати ці наміри. 

І все ж, усупереч труднощам, робітники бота-
нічного саду роблять і надалі робитимуть все можли-
ве для того,  щоб і наш сад, і наш університет були 
найкращими серед вищих навчальних закладів.

Вітаємо всіх співробітників ботанічного саду 
з 20-річчям з дня заснування та зичимо міцного 
здоров’я, щастя й творчої наснаги!

Дар’я Лобанова

4 мОЛОдіСтЬ ФаРмаЦіЇ

вІтаємо з ювІлеєм!
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ОТКРЫВАЮ ДЛя СЕбя
СВОЙ УНИВЕРСИТЕТ

Для меня еще все ново в НФаУ, и знаком-
ство с университетом, начавшееся с посвящения 
в студенты, продолжается. Не так давно мне от-
крылась еще одна удивительная страничка его 
жизни — вместе с группой я посетил Музей исто-
рии фармации. 

Раньше, когда я бывал в корпусе на Блю-
хера, 4, успевал только бегло рассматривать 
экспонаты за стеклом. А в этот раз двери музея 
распахнулись, и экскурсовод — директор музея 
— пригласила нас в мир Фармации. Мне очень 
понравился рассказ, я был под впечатлением от 
увиденного и услышанного.

История фармации, памятники, историче-
ские ценности, связанные с историей универ-
ситета… Очень впечатлили стол аптекаря, весы, 
препараты, старый таблет-пресс. С интересом 

мы рассматривали скульптурную композицию 
«Панацеи», держащую в руках весы и книгу. По-
нравилась настенная застекленная «Клятва Гип-
пократа», текст которой я прочитал полностью 
уже после экскурсии. Необычно выглядела карта 
Харькова, на которую нанесены аптечные учреж-
дения города, а также корпуса НФаУ. Встроен-
ные диоды позволяют экскурсоводу демонстри-
ровать их во время рассказа. 

Историческая прогулка от далекого 1805 
года включала и «личное знакомство» со всеми 
ректорами. 

Мы с любопытством рассматривали стенд с 
подарками от студентов, в том числе и иностран-
ных граждан. Вот что значит — БЛАГОДАРНЫЕ 
студенты. 

Хочу сказать слова благодарности директо-
ру музея за прекрасно проведенную, интересную 
экскурсию.  

Особая благодарность всем, кто участво-
вал в создании и развитии музея — этой по-
знавательной и необходимой частички нашего  
университета.

Я учусь и чувствую себя замечательно в но-
вооткрытом мире студенчества.

Алексей Федоровский,
студент 1 курса специальности 

«Экономика предприятия»,
уроженец Луганской области

Она идет по улице широкой 
Вокруг дома, прохожих нет совсем. 
Жизнь стала для нее плохим уроком, 
Такое чувство — миллион проблем. 
А на ее душе скребутся кошки, 
Не  ясно, что с ней, почему одна, 
Осталось до конца совсем немножко... 
У каждого из них своя судьба. 
Нет, что вы, умирать она не будет, 
Ведь жизнь дана ей всего раз. 
Она еще кого-нибудь полюбит, 
Уже не выставляя на показ. 
Вновь шаг за шагом, улыбаясь снова, 
Перешагнула через старенький порог. 
Теперь ей хочется чего-нибудь другого 
И перед ней невидимо дорог. 
Ну, а сейчас она идет спокойно, 
Шуршит листвой, опавшей так давно... 
Подумаешь, уже совсем не больно. 
Жаль, что в памяти лишь старое кино.

Катя Иванова,
студентка III курса 

специальности «Фармация»   

СКОВОРОДИНІВСЬКІ ЧИТАННя

СМАК 
ПРЕКРАСНОГО

Пізнання істини не починається 
і не закінчується

Григорій Сковорода

9 листопада у Націо-
нальному літературно-мемо- 
ріальному музеї Г.С. Сково- 
роди відбулися ювілейні 
VІІ студентські Сковоро-
динівські читання «Дух 
свободы внутрь нас родит», 
присвячені 290-річчю з 
дня народження видатно-
го українського філософа, 
поета, педагога і невтомного 

мандрівника Григорія Сковороди.
Традиційно у Сковородинівських читаннях 

взяли участь студенти та викладачі НФаУ. Кілька 
місяців підготовки не пройшли марно: виступ 
студентів ІІ курсу фармацевтичного факультету 
був успішним. Під час конференції розглядалися, 
зокрема, питання категорії «свободи» у Григорія 
Сковороди, співвідношення «волі Божої» і волі 
особистості у вченні мислителя, радості і щастя у 
контексті сковородинського розуміння свободи.

На пленарному засіданні з привітанням 
учасників конференції виступила доцент кафедри 
філософії та соціології кандидат історичних наук 
Г.О. Хіріна, ґрунтовну доповідь прочитала сту-
дентка ІІ курсу Анна Несвітайло. 

■ Кафедра філософії та соціології НФаУ 
організувала екскурсію видатними місцями Сло-
божанщини. Студенти нашого університету, в 
тому числі й факультету з підготовки іноземних 
громадян, оглянули Пархомівський історико-
художній музей ім. О.Ф. Луньова, відвідали 
Свято-Покровську церкву (1808), здійснили 
екскурсію Краснокутським дендропарком, огля-
нули палацо-парковий ансамбль у Шаровці.

■ Нікітський ботанічний сад у цьому 
році відзначає 200-ліття. Кафедра філософії та 
соціології НФаУ організувала студентам поїздку 
до Криму. Відвідання саду, прогулянка морем до 
Ластівчиного гнізда, екскурсія містом, «Бал хри-
зантем» — такою запам’яталася осіння Ялта на-
шим юнакам та дівчатам.

 лирические строки

ОСЕНЬбОТАНІЧНОМУ САДУ НФаУ 20 РОКІВ

НФаУ – один з трьох вищих навчальних закладів 
Харкова, що має ботанічний сад.

Ботанічний сад — підрозділ НФаУ, 
створений у 1992 році для виконання 

навчально-допоміжних функцій. Входить 
до складу навчально-виробничого центру.


